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Spørgsmål nr. 244 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren redegøre for, hvilke overvejelser ministeren 
har haft om at bevare det ridende politi i København, herunder 
hvilke muligheder der evt. vil kunne bringes i spil, som f.eks. 
at indkalde forligskredsen til drøftelser?”

Svar:

Jeg kan henvise til Justitsministeriets besvarelse af 8. november 2012 af 

spørgsmål nr. 51 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.

Som det fremgår af den nævnte besvarelse, har Københavns Politi bl.a. op-

lyst, at baggrunden for nedlæggelsen af rytteriet er et led i den besparel-

sesplan, som Københavns Politi skal gennemføre over de kommende år. 

Det har i den forbindelse været nødvendigt at prioritere opgaverne, og den 

generelle vurdering har været, at det ikke er hensigtsmæssigt at opretholde 

varetagelsen af politiopgaver, der kan løses mere effektivt og billigere på 

anden vis.

Som jeg tilkendegav under samrådet den 8. november 2012, så har jeg til-

lid til, at ledelsen i dansk politi nu engang er de bedste til at træffe de le-

delsesmæssige beslutninger, der er nødvendige for til stadighed at sikre, at

politibetjeningen og –indsatsen tilrettelægges på den mest hensigtsmæssi-

ge måde inden for de økonomiske rammer, som vi politikere stiller op.

Jeg kan i den forbindelse henvise til den samtidige besvarelse af spørgsmål 

nr. 235 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, hvorved det talepapir, der 

dannede grundlag for min besvarelse den 8. november 2012 af samråds-

spørgsmål M, oversendes til udvalget.


